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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  30 de juliol de 2018 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet,  president 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Sílvia Ripoll Genovart,  secretària accidental 
 
No hi assisteix: 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 27 de maig de 2017, 30 d’abril i 
25 de juny de 2018. 
2. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament del Teatre Municipal d’Artà. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’acords relatius a la dissolució de la Fundació 
del Teatre d’Artà. 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern d’inici de l’expedient per 
a l’agermanament dels municipis d’Os de Balaguer i Artà. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per la 
dinamització lingüística a Artà. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a 
l’adquisició de l’edifici de Ses Josefines. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per crear 
ajudes econòmiques de transport als estudiants artanencs que han d’anar fora del 
municipi per poder realitzar els seus estudis. 
8. Aprovació, si s’escau, del compte general de 2017. 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny de 2018. 
10. Precs i preguntes. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 27 de maig de 2017, 30 
d’abril i 25 de juny de 2018 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, comenta que a l’acta de 25 de juny, en el punt 5è, la 
seva intervenció no ha quedat reflectida degudament, perquè va ser una intervenció molt 
extensa i s’ha reduït a una sola línia, que no expressa el que es va dir. 
  
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana que les actes de les sessions plenàries quedin 
en un arxiu públic on tothom hi pugui tenir accés en el futur. 
 
El batle, Sr. Galán, diu que això ja és així, perquè estan penjades a la pàgina web de 
l’Ajuntament a l’abast de tothom. 
 
Queda pendent de revisió l’acta de 25 de juny de 2018 i es passen a votar la resta 
d’actes. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, aprovar les actes de les sessions de 
27 de maig de 2017 i 30 d’abril de 2018. 
 
 
2. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament del Teatre Municipal d’Artà 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, explica la proposta, que es transcriu a continuació: 
 
<<PROPOSTA D’ACORD DE L’APROVACIÓ DEL REGLAMENT DEL TEATRE 
MUNICIPAL D’ARTÀ 
 
Considerant del màxim interès per a aquest municipi l’aprovació del Reglament 
municipal que reguli la gestió i l’explotació del Teatre amb l’objecte d’establir les 
condicions de la cessió o el lloguer de les diferents sales i espais del Teatre per realitzar 
tallers, conferències, etc., amb la voluntat de fomentar la participació ciutadana i amb la 
intenció de continuar dia a dia amb la promoció de la cultura al poble. 
 
Considerant que, amb data 15/05/2018, es va emetre un informe de Secretaria en relació 
amb el procediment i la legislació aplicable per a l’aprovació del Reglament municipal 
que reguli el Teatre Municipal d’Artà. 

 
Considerant que, en data 15 de juny de 2018 i per acomplir el que disposa l’article 
133.1 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques, es va sotmetre a consulta pública, prèvia a la seva aprovació, 
el Reglament del Teatre Municipal d’Artà, sense que a data d’avui s’hagi presentat cap 
tipus de reclamació. 
 
Una vegada realitzada la tramitació corresponent i atesa la competència del Ple, en 
virtut dels articles 22.2.d i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local, i del article 102 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
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règim local de les Illes Balears, es proposa al Ple l’adopció del següent  
 
ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament municipal regulador de les condicions d’ús del 
Teatre Municipal d’Artà, en els termes en què figura en l’expedient. 
 
2. Sotmetre el projecte de Reglament municipal del Teatre Municipal d’Artà a un 
període d’informació pública, per un termini de trenta dies, mitjançant un anunci 
publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la 
corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin examinar 
l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions. 
 
Una vegada finalitzat el termini d’informació pública, resoldre les al·legacions 
presentades, adoptar l’acord definitiu que correspongui i aprovar la redacció definitiva 
del Reglament. En el cas que no s’hagin presentat al·legacions, entendre definitiu 
l’acord provisional, sense necessitat de cap acord exprés. 
 
Així mateix, publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació del Reglament 
en el BOIB, sense que entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. 
Notificar aquest acord d’aprovació definitiva a les persones interessades que hagin 
presentat al·legacions. 
 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el 
registre municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb 
l’objecte de la disposició. 
 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tots els documents relacionats amb aquest 
assumpte.>> 
 
La Sra. Ginard explica les modificacions introduïdes en el Reglament del Teatre d’Artà, 
proposades per UIA, i les que finalment no s’han acceptat. Es va proposar que el batle 
no pogués autoritzar la disposició del Teatre per si mateix, sinó només per Junta, però 
això s’ha deixat com estava, perquè, per qüestions d’agilitat, de vegades és necessari, tot 
i que la norma és que serà la Junta de Govern qui autoritzi. L’article 9.1.c s’ha deixat tal 
com estava, perquè pensen que pot ser útil. L’article 9.2.m de l’esborrany inicial s’ha 
eliminat. A l’article 10.1 s’ha afegit la frase “prèvia consulta amb la Direcció del Teatre 
per confirmar que l’espai que es demana està lliure”. L’article 10.3.b s’ha resumit. 
L’article 13.7 inicial s’ha eliminat. En l’article 14 s’ha deixat la paraula “contracte”, 
perquè es pensa que és la més adequada. S’ha corregit la redacció de l’article 15.1 i en 
l’article 18 s’ha fet una separació per tipus d’infraccions i d’infractors. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, després d’haver-ho estudiat, pensa que està bé, 
tot i que es podria arrodonir amb l’adaptació d’un lloc per a persones amb mobilitat 
reduïda. 
 
El batle diu que se’n pren nota, però que sí que hi ha un accés per si es dona el cas, tot i 
que es pot millorar. 
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El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que s’han recollit algunes de les seves 
aportacions per millorar la gestió del Teatre i que n’està content. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament municipal regulador de les condicions d’ús del 
Teatre Municipal d’Artà, en els termes en què figura en l’expedient. 
 
2. Sotmetre el projecte de Reglament municipal del Teatre Municipal d’Artà a un 
període d’informació pública, per un termini de trenta dies, mitjançant un anunci 
publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la 
corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin examinar 
l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions. 
 
Una vegada finalitzat el termini d’informació pública, resoldre les al·legacions 
presentades, adoptar l’acord definitiu que correspongui i aprovar la redacció definitiva 
del Reglament. En el cas que no s’hagin presentat al·legacions, entendre definitiu 
l’acord provisional, sense necessitat de cap acord exprés. 
 
Així mateix, publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació del Reglament 
en el BOIB, sense que entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. 
Notificar aquest acord d’aprovació definitiva a les persones interessades que hagin 
presentat al·legacions. 
 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el 
registre municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb 
l’objecte de la disposició. 
 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tots els documents relacionats amb aquest 
assumpte. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’acords relatius a la dissolució de la 
Fundació del Teatre d’Artà 
 
El regidor d’El PI, Sr. Gili, explica la proposta: 
 
<<Atès que, en data 14 de desembre de 2015, el Patronat de la Fundació del Teatre 
d’Artà va acordar la seva dissolució.  
 
Atès que en l’acord esmentat es va nomenar una comissió liquidadora, encarregada de 
dur a terme tots els tràmits necessaris fins a la total liquidació i completa inscripció de 
l’escriptura d’extinció de la Fundació. 
 
Atès que l’Ajuntament d’Artà va ratificar els anteriors acords del Patronat de la 
Fundació en la sessió del Ple de 25 de gener de 2016. 
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Atès que, malgrat els acords d’extinció, no es va procedir a fer la liquidació atès que en 
aquella data encara resultaven del balanç alguns deutes per liquidar. 
 
Atès que, en data 31 de maig de 2017, el president de la Comissió Liquidadora va 
elaborar el Projecte de distribució sobre els béns i drets que figuren en l’actiu del balanç 
de liquidació i la seva reversió a l’Ajuntament d’Artà, de conformitat amb el que preveu 
l’article 38 del Reial decret 1337/2005, pel qual s’aprova el Reglament de fundacions de 
competència estatal.  
 
Atès que, tal com consta en l’esmentat projecte de distribució, hi figurava a l’actiu del 
balanç un import pendent de pagament d’IRPF de 3.036,46 € i un altre per un import de 
1.895,59 € per quotes pendents a la Seguretat Social. 
 
Atès que aquests deutes ja varen ser pagats pels liquidadors al 2017.   
 
Atès que també figurava en el balanç de liquidació un deute que la Fundació tenia amb 
el mateix Ajuntament d’Artà, per un import de 153.660,47 €, i que, tal com es deia al 
Projecte de distribució, l’Ajuntament d’Artà, únic integrant de la Fundació, va renunciar 
al seu cobrament, donant-se per saldat i compensat d’aquest dret de crèdit davant la 
Fundació.  
 
Atès que la Comissió Liquidadora de la Fundació va aprovar, en data  31 de maig de 
2017, el balanç final de liquidació així com l’esmentat Projecte de distribució. 
 
Atès que cal elevar a públics els acords anteriors per tal de sol·licitar la inscripció de 
l’extinció de la Fundació en el Registre de Fundacions.  
  
Atès que el Reial decret 1337/2005, d’11 de novembre, que aprova el Reglament de 
fundacions de competència estatal, preveu a l’article 38 que l’acord d’extinció de la 
Fundació haurà de ser ratificat pel Protectorat, al qual s’adjuntarà, entre d’altres, el 
Projecte de distribució. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar el Projecte de distribució, emès per Bartomeu Gil Nadal en data 31 de maig 
de 2017, sobre els béns i drets que figuren en l’actiu del balanç de liquidació de la 
Fundació Teatre d’Artà. 
 
2. Aprovar i ratificar els acords de la Comissió Liquidadora de la Fundació Teatre 
d’Artà de 31 de maig de 2017, pels quals es va aprovar el balanç final de liquidació i el 
Projecte de distribució. 
 
3. Ratificar la renúncia al cobrament de l’import de 153.660,47 € que figura en el 
compte amb socis en el balanç de liquidació de la Fundació Teatre d’Artà, donant-se 
l’Ajuntament d’Artà per saldat i compensat de qualsevol deute que la Fundació tengui 
amb aquest.>> 
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El portaveu d’El PI, Sr. Gili, diu que això ve del 2015 i que l’assumpció dels deutes de 
la Fundació per l’Ajuntament, establerts en el Projecte de distribució, s’havien de 
ratificar pel plenari. Explica que l’Ajuntament era l’únic soci i, per tant, ho assumeix. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, comenta que sempre han estat molt reivindicatius 
amb aquesta Fundació, però se li genera un dubte que s’ha d’aclarir, que és si l’acord de 
ple no hauria d’haver estat abans que l’acord de la Comissió Liquidadora, i no saben si 
això és correcte. 
 
El portaveu de PP, Sr. Lliteras, diu que no pot dir res, perquè el seu grup no hi va 
assistir i li preocupen aquestes quantitats de les quals s’estan xerrant i també un tema de 
persona, perquè pareixia que se subrogava tot el personal i una de les persones més 
importants, la gerent, que pareixia que, a l’Ajuntament, no li costaria res no fer-ho, ara 
té un plet posat. 
 
El portaveu d’El PI, Sr. Gili, vol aclarir que, a la reunió per a la dissolució, sí que hi era 
el PP, però a la Comissió Liquidadora no, perquè només hi havia les tres persones que 
es varen nomenar. Pel que fa a la demanda de la gerent, és contra l’Ajuntament i no 
contra la Fundació. Quant al tema del préstec que es va fer des de l’Ajuntament en el pla 
de pagament a proveïdors en lloc de la Fundació, perquè aquesta no s’hi podia acollir, 
tots sabien el que es va firmar perfectament i, quan es va firmar l’acord de dissolució, 
també se sabia per tothom el que s’estava fent, per tant ara només cal ratificar-ho, com 
va dir el notari. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 6 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 6 abstencions (UIA 
i PP): 
 
1. Aprovar el Projecte de distribució, emès per Bartomeu Gil Nadal en data 31 de maig 
de 2017, sobre els béns i drets que figuren en l’actiu del balanç de liquidació de la 
Fundació Teatre d’Artà. 
 
2. Aprovar i ratificar els acords de la Comissió Liquidadora de la Fundació Teatre 
d’Artà de 31 de maig de 2017, pels quals es va aprovar el balanç final de liquidació i el 
Projecte de distribució. 
 
3. Ratificar la renúncia al cobrament de l’import de 153.660,47 € que figura en el 
compte amb socis en el balanç de liquidació de la Fundació Teatre d’Artà, donant-se 
l’Ajuntament d’Artà per saldat i compensat de qualsevol deute que la Fundació tengui 
amb aquest. 
 
  
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern d’inici de l’expedient 
per a l’agermanament dels municipis d’Os de Balaguer i Artà 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, llegeix la proposta: 
 
<<Vist l’escrit tramès a aquest Ajuntament per l’Ajuntament d’Os de Balaguer, de la 
comarca de la Noguera (Lleida), amb què ens fan una proposta d’agermanament entre 
ambdós municipis amb motiu dels vincles històrics, sorgits de la relació entre l’antiga 
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abadia de Santa Maria de Bellpuig de les Avellanes (Monestir de les Avellanes) i l’antic 
priorat de Santa Maria de Bellpuig d’Artà, que uneixen els municipis d’Os de Balaguer i 
Artà. 
 
Vist que l’Ajuntament d’Artà està convençut de l’enriquiment que pot generar la 
cooperació entre tots dos municipis i de l’objectiu de mantenir i fer més ferma l’estreta 
relació entre ambdós municipis. 
 
Per això, es proposa al Ple de l’Ajuntament que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Manifestar la voluntat d’establir llaços de relació i amistat permanent, declarant la 
voluntat d’agermanament entre els municipis d’Os de Balaguer i Artà, i impulsar la 
col·laboració recíproca, amb vista a un millor coneixement, enteniment, intercanvi 
d’experiències i cooperació mútues. 
 
2. Aprovar el projecte d’agermanament entre els municipis d’Os de Balaguer i Artà. 
 
3. Constituir el Comitè d’Agermanament en representació del municipi d’Artà, 
nomenant president al batle del municipi, o persona en qui delegui, compost pels 
portaveus dels grups municipals del consistori, o persones en qui deleguin, i el cap de 
l’Àrea Socioeducativa, o persona en qui delegui, la funció principal dels quals és la de 
realitzar tots els actes necessaris perquè l’agermanament sigui efectiu, programant i 
coordinant totes les accions. 
 
4. Comunicar aquest acord plenari a l’Ajuntament d’Os de Balaguer, amb el qual es vol 
realitzar l’agermanament.>> 
 
La Sra. Ginard explica que s’ha fet un informe amb dades històriques sobre la 
conveniència de fer l’agermanament, el qual està inclòs en la documentació de 
l’expedient, i ho acredita i ho ha fet l’equip de Pere Fullana, en resposta a una pregunta 
d’UIA. 
 
El portaveu de PP, Sr. Lliteras, només té un desig i és que es faci cas a una altra 
sol·licitud que hi ha d’agermanament i a posar un nom a un carrer. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Manifestar la voluntat d’establir llaços de relació i amistat permanent, declarant la 
voluntat d’agermanament entre els municipis d’Os de Balaguer i Artà, i impulsar la 
col·laboració recíproca, amb vista a un millor coneixement, enteniment, intercanvi 
d’experiències i cooperació mútues. 
 
2. Aprovar el projecte d’agermanament entre els municipis d’Os de Balaguer i Artà. 
 
3. Constituir el Comitè d’Agermanament en representació del municipi d’Artà, 
nomenant president al batle del municipi, o persona en qui delegui, compost pels 
portaveus dels grups municipals del consistori, o persones en qui deleguin, i el cap de 
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l’Àrea Socioeducativa, o persona en qui delegui, la funció principal dels quals és la de 
realitzar tots els actes necessaris perquè l’agermanament sigui efectiu, programant i 
coordinant totes les accions. 
 
4. Comunicar aquest acord plenari a l’Ajuntament d’Os de Balaguer, amb el qual es vol 
realitzar l’agermanament. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per la 
dinamització lingüística a Artà 
 
El regidor d’UIA, Sr. Arnandis, explica la moció que tot seguit es transcriu: 
 
<<Als darrers anys el municipi d’Artà ha viscut un augment considerable de la 
població. La majoria de les persones nouvingudes són joves famílies atretes per la 
qualitat de vida del poble.  
 
Aquestes famílies provenen de llocs diversos, alguns d’arreu de Mallorca, però d’altres 
són de diferents indrets de l’Estat espanyol i també d’altres països d’arreu del món.  
 
Una conseqüència i un indicador d’aquest dinamisme demogràfic ha estat l’augment de 
la matrícula d’infants als centres educatius del municipi, fet que ha permès que aquests 
infants hagin accedit a plans d’acollida i que els han permès integrar-s’hi. Però, des de 
l’Ajuntament, tenim la responsabilitat (art. 4 de la Llei de normalització lingüística de 
1986) “d’adoptar les mesures necessàries per fer efectius la promoció, el coneixement i 
l’ús normal de la llengua catalana”. Per tant, volem garantir el dret de tots els membres 
adults de les unitats familiars al coneixement de la llengua i la cultura pròpia de les Illes 
Balears a través d’un pla municipal específic que els sigui beneficiós en tots els àmbits: 
social, cultural i laboral.  
 
Són famílies amb voluntat de permanència que s’han establert al poble, duent els fills i 
filles a les escoles, participant de la vida del municipi i, per tant, tenint un contacte 
permanent amb la resta de veïns i veïnes del poble.  
 
Tot això fa que sigui necessari, des de l’Ajuntament, posar a la seva disposició 
instruments que facilitin poder conèixer les nostres llengua i cultura.  
 
Per tot això, el grup municipal d’UIA proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents   
 
ACORDS : 
 
1. Dedicar una partida del pressupost de 2019 a promocionar l’ús de la nostra llengua i 
la cultura entre el col·lectiu de persones nouvingudes, del qual també es pugui 
beneficiar tota la ciutadania.  
  
2. Realitzar campanyes de sensibilització amb l’ús de la llengua catalana per a 
conscienciar els nouvinguts i les nouvingudes dels avantatges d’aprendre i emprar les 
nostres llengua i cultura, i així facilitar la seva plena integració.>> 
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La regidora del PSOE, Sra. Ginard, explica que fins fa dues legislatures hi havia partida 
pressupostària per a aquest concepte i que els pareix bé. 
 
El portaveu d’El PI, Sr. Gili, també diu que hi votarà a favor, tot i que és només un 
emplaçament de cara al pressupost de 2019. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, creu que la moció no té un fons, una ossada, i pensa que 
ja es fan cursos a través dels serveis culturals. Si el que es vol és ajudar els nouvinguts a 
trobar una feina, també estaria bé que es fessin cursos d’anglès, alemany o francès, per 
exemple. 
 
La regidora d’AA, Sra. Comas, diu que hi està d’acord, però pensa que és important, 
especialment, per a les dones. 
 
El Sr. Arnandis manifesta que està d’acord en incloure, al tercer paràgraf de la part 
expositiva, aquesta petició d’AA, la qual quedaria de la manera següent: “Per tant, 
volem garantir el dret de tots els membres adults de les unitats familiars, especialment 
de les dones, al coneixement de la llengua i la cultura pròpia de les Illes Balears a través 
d’un pla municipal específic que els sigui beneficiós en tots els àmbits: social, cultural i 
laboral.” 
 
El Sr. Lliteras diu que aquests cursos siguin només per a majors. 
 
El Sr. Arnandis li explica que, per als joves, aquest tema ja està solucionat, perquè van a 
l’escola. Aquesta moció és per a la gent que no té accés a aquesta eina escolar. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat:  
 
1. Dedicar una partida del pressupost de 2019 a promocionar l’ús de la nostra llengua i 
la cultura entre el col·lectiu de persones nouvingudes, del qual també es pugui 
beneficiar tota la ciutadania.  
  
2. Realitzar campanyes de sensibilització amb l’ús de la llengua catalana per a 
conscienciar els nouvinguts i les nouvingudes dels avantatges d’aprendre i emprar les 
nostres llengua i cultura, i així facilitar la seva plena integració. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a 
l’adquisició de l’edifici de Ses Josefines 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció: 
 
<<Aquestes darreres setmanes, segons el grup UIA ha pogut saber, els pares franciscans 
han posat a la venda l’edifici de la seva propietat, situat al carrer d’en Botavant, 
núm. 15, conegut com “Ses Josefines”.   
 
Segons el Catàleg de protecció del patrimoni històric i cultural del terme municipal 
d’Artà, en la fitxa 203, es defineix l’edifici com a “casa urbana organitzada en planta 
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baixa, pis i porxo. Presenta una distribució simètrica de les obertures. El portal d’ingrés 
és de mig punt amb dovelles de marès amb molt de regràs. Presenta una petita motllura 
que delimita tot l’extradós de l’arc. Aquest portal està flanquejat per dues finestres. Al 
pis trobam quatre finestres; totes són allindades i presenten un ampit motllurat, pilastres 
que les flanquegen i una llinda amb motllura a manera de trencaaigües. Al porxo els 
vans estan conformats per quatre finestrons mixtilinis. El parament presenta un sòcol de 
peces rectangulars de pedra viva picada i els murs un folrat de pedra amb les juntes 
fetes. Línies d’imposta de carreus de marès recorren la façana. La cornisa està 
motllurada. La coberta és de teula àrab. A l’interior cal destacar la sala del primer pis la 
qual presenta dues pilastres adossades al mur amb capitells motllurats i paviment de 
rajoles hidràuliques. També cal destacar l’escala amb l’arrambador de ferro forjat i el 
portam de fusta massissa”.  
 
La mateixa fitxa cataloga l’edifici com a BC, cosa que li atorga una protecció parcial i  
que significa que s’han de preservar tots aquells elements que li atorguen els valors 
arquitectònics, constructius, etnològics i culturals que s’han descrit en la fitxa del 
Catàleg.  
 
El municipi d’Artà ha estat un municipi que ha tengut molt d’interès en el foment de la 
cultura i de l’art, i això ha estat reivindicat per tots els consistoris que han governat. 
Fins i tot, en aquesta legislatura, l’Equip de Govern, en el seu PAM, en la línia 
d’actuació número 50, estableix que promouran la conservació, la valorització i la 
difusió del patrimoni cultural, històric i natural de l’edifici.  
 
Ara, amb la posada a la venda d’aquest recurs patrimonial que està protegit parcialment, 
s’obre una oportunitat de posar en valor la cultura municipal, a través de la seva 
adquisició i la dedicació a un centre cultural i artístic.   
 
L’adquisició es pot fer a través de la inversió del romanent que encara no s’ha gastat, 
amb un projecte que es pot presentar a la convocatòria del CBAT o, simplement, amb la 
inversió de recursos propis de l’Ajuntament.  
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Unió Independents d’Artà proposa 
l’adopció dels següents  
 
ACORDS:  
 
1. Adquirir, a través de la compra als pares franciscans, l’edifici situat en el carrer d’en 
Botavant, 15, conegut com “Ses Josefines”.  
 
2. Adscriure l’edifici al Teatre d’Artà per destinar-lo a edifici d’ús cultural i artístic i 
que, des d’allà, se’n faci la gestió.  
 
3. Redactar un pla d’usos i inversions per poder-lo posar en funcionament al més aviat 
possible.>> 
 
[Entra la regidora M. Antònia Sureda.] 
 
El Sr. Alzamora explica que s’elimina el punt 2 dels acords. 
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El batle, Sr. Galán, comenta que, si bé reconeix el valor patrimonial d’aquest edifici, 
n’hi ha molts altres que també el tenen. A més, no es pot comprar directament un edifici 
sense fer un procediment de compra pública. També les necessitats actuals són unes 
altres, per no parlar del que es necessitaria per rehabilitar-ho, etc. S’ha de pensar que 
potser en 2 o 3 anys, si el PAC canvia d’ubicació, es disposarà d’un edifici. 
 
El portaveu d’El PI, Sr. Gili, hi està en contra, pel fons i per la forma. Pensa que no és la 
necessitat actual i que hi ha altres prioritats. I creu que la forma tampoc no és la 
correcta, perquè no es pot presentar una moció que el que pretén és comprar un edifici a 
dit, sense cap procediment. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que varen demanar de quins espais es disposava per 
a migrants, joves, etc. I creu que seria important tenir coratge per comprar, perquè, si 
no, es perden oportunitats. Creu que es podria comprar perfectament i que seria 
necessari. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, hi està en contra i li contrasta la manca de voluntat en 
altres ocasions i ara l’interès que es té per aquesta. Seria convenient haver fet una reunió 
prèvia, que no s’ha fet. 
 
El Sr. Alzamora contesta que en d’altres ocasions s’ha xerrat de comprar coses a dit, 
perquè ha convingut i ningú no ha dit res, i també s’havia de passar pel mateix procés i, 
per això, ara no entén aquest argument. Pot ser que no vegin l’oportunitat o la utilitat o 
que s’ha de fer una anàlisi més detallada del tema. 
 
El Sr. Gili diu que és un procediment mal fet, si hi ha unes necessitats es pot comprar, 
però no es compra i després es creen les necessitats. 
 
El Sr. Lliteras pensa que s’ha de tenir en compte que en aquest edifici s’ha de fer molta 
inversió i pot ser es podria xerrar de pagar en fraccionat i no al comptat. 
 
Tot seguit, es vota la moció, la qual, per 6 vots a favor (UIA i PP) i 7 vots en contra 
(PSOE, PI i AA), no resulta aprovada. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per 
crear ajudes econòmiques de transport als estudiants artanencs que han d’anar 
fora del municipi per poder realitzar els seus estudis 
 
La regidora d’UIA, Sra. Santandreu, explica la moció: 
 
<<Malauradament, en termes generals, els ciutadans de les Illes Balears no podem 
agrair els progressos que s’han dut a terme en referència a les polítiques de transport 
públic. Els ciutadans illencs sabem que els desplaçaments a altres pobles i indrets de 
l’illa, generalment, es realitzen amb transport privat, ja que la gestió del transport públic 
és insatisfactòria i insuficient. 
 
De retruc, aquesta passivitat i indecisió per part de l’Administració pública a l’hora de 
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dissenyar polítiques de transport públiques, econòmiques i sostenibles, recau i perjudica 
les necessitats importants dels ciutadans. Concretament, una d’elles és el transport 
escolar de l’alumnat que ha d’anar a cursar els seus estudis fora del municipi perquè a la 
nostra localitat no hi ha l’oportunitat d’estudiar-los (batxillerat artístic, cicle formatiu 
d’administració de sistemes informàtics en xarxa, cicle formatiu d’automoció, cicle 
formatiu en màrqueting i publicitat, etc.) 
 
Els estudiants que decideixen fer aquesta passa es veuen afectats amb el tema del 
transport escolar, ja que la majoria de vegades no existeix la possibilitat del transport 
escolar ordinari i han d’assumir una despesa econòmica, la del desplaçament, que 
provoca un greuge comparatiu amb l’alumnat que sí pot cursar els seus estudis en el 
municipi. 
 
En aquest sentit, aquesta moció planteja adequar unes ajudes econòmiques de transport 
per als estudiants que han d’anar a fora a cursar els seus estudis. Per a ells de ben 
profitós serà poder comptar amb una quantitat determinada per efectuar els 
desplaçaments, cosa que repercutirà en benefici de la seva educació i 
professionalització. 
 
És per això que el grup municipal Unió d’Independents d’Artà té a bé realitzar la 
següent  
  
PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Estudiar la possibilitat d’aplicar unes ajudes econòmiques de transport per a 
l’alumnat que ha de realitzar estudis de cicles formatius, batxillerat o formació especial 
que no pot cursar al municipi, cosa que fa que s’hagi de desplaçar a un altre poble de 
l’illa. 
 
2. De cara al setembre, realitzar unes preinscripcions perquè l’alumnat es pugui adherir 
a aquesta ajuda per tal de tenir constància de la quantitat necessària per pressupostar en 
el pressupost de 2019.>> 
 
El batle, Sr. Galán, diu que aquesta proposta no és la mateixa que els ha presentat la 
ciutadania i que, per això, hi votarà en contra. 
 
El portaveu d’El PI, Sr. Gili, manifesta que votaran en contra de la moció, però que 
demanaria que la retirassin, perquè és una proposta poc definida, i que a l’octubre es 
podria debatre més. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, si es mira bé a qui es dona, hi votarà a favor. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que hi votarà en contra, perquè la competència no 
és de l’Ajuntament. Pensa que s’hauria de demanar a qui pertoca que posi solucions. 
Creu que suposa una forta càrrega per al personal de l’Ajuntament i que a dia d’avui no 
es pot assumir. Proposa fer una primera informació en els centres educatius, la qual cosa 
seria una primera passa; si no, no ho veu real.  
 
La Sra. Santandreu diu que a la moció es deixa clar que és un estudi i que, si algú volia 
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fer algun comentari, ho podria haver fet a les comissions informatives i no es va fer. 
Manifesta que, per això, la mantendran tal com està. 
 
El Sr. Lliteras diu que hi votarà a favor sempre que es miri a qui es donen els ajuts, en 
funció de la renda, etc. 
 
El batle diu que no és tan fàcil, que el protocol és molt complicat. 
 
Tot seguit, es vota la moció, la qual, per 6 vots a favor (UIA i PP) i 7 vots en contra 
(PSOE, PI i AA), no resulta aprovada. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, del compte general de 2017 
 
El regidor d’El PI, Sr. Gili, explica que s’ha seguit tota la tramitació establerta 
legalment i que no hi ha hagut al·legacions, per la qual cosa el compte general es pot 
aprovar ara pel plenari. 
 
Com que ningú té res a dir, tot seguit els reunits acorden, per unanimitat:  
 
1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2017, comprès pel compte general del 
propi Ajuntament. 
 
2. Remetre el compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que 
l’integra, a la fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com 
estableix l’article 212.3 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i en compliment dels mandats 
de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, i altra normativa concordant, al Ministeri d’Hisenda i Funció Pública. 
 
 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny de 2018 
 
Els regidors es donen per assabentats de les resolucions. 
 
 
10. Precs i preguntes 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, vol explicar que hi ha hagut un error en els precs i 
preguntes que presentaren i que, per això, les retiren. Diu que vol aprofitar per donar els 
molts d’anys a tothom per les festes d’Artà que ara comencen. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ells no han presentat precs i preguntes, perquè 
sap que hi ha festes i vacances, i aprofita per donar els molts d’anys a tothom. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, vol comentar que han vengut de visita els majors del 
Centre de Dia i que han donat els molts d’anys. 
 
El batle diu que és tot un detall per part d’aquest col·lectiu tan fràgil i aprofita per donar 
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els molts d’anys i desitja que tothom les gaudeixi, perquè són per a tothom, i que es 
visquin les festes amb seny. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, aprovar les actes de les sessions de 27 de maig de 2017 i 30 
d’abril de 2018. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Aprovar inicialment el Reglament municipal regulador de les condicions d’ús del 
Teatre Municipal d’Artà, en els termes en què figura en l’expedient. 
2.2. Sotmetre el projecte de Reglament municipal del Teatre Municipal d’Artà a un 
període d’informació pública, per un termini de trenta dies, mitjançant un anunci 
publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la 
corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin examinar 
l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions. 
Una vegada finalitzat el termini d’informació pública, resoldre les al·legacions 
presentades, adoptar l’acord definitiu que correspongui i aprovar la redacció definitiva 
del Reglament. En el cas que no s’hagin presentat al·legacions, entendre definitiu 
l’acord provisional, sense necessitat de cap acord exprés. 
Així mateix, publicar l’acord definitiu i el text íntegre de la modificació del Reglament 
en el BOIB, sense que entri en vigor fins que s’hagi duit a terme aquesta publicació. 
Notificar aquest acord d’aprovació definitiva a les persones interessades que hagin 
presentat al·legacions. 
2.3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les 
persones consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin 
inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació 
directa amb l’objecte de la disposició. 
2.4. Facultar el batle per subscriure i signar tots els documents relacionats amb aquest 
assumpte. 
 
3. Acordar, per 6 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 6 abstencions (UIA i PP): 
3.1. Aprovar el Projecte de distribució, emès per Bartomeu Gil Nadal en data 31 de 
maig de 2017, sobre els béns i drets que figuren en l’actiu del balanç de liquidació de la 
Fundació Teatre d’Artà. 
3.2. Aprovar i ratificar els acords de la Comissió Liquidadora de la Fundació Teatre 
d’Artà de 31 de maig de 2017, pels quals es va aprovar el balanç final de liquidació i el 
Projecte de distribució. 
3.3. Ratificar la renúncia al cobrament de l’import de 153.660,47 € que figura en el 
compte amb socis en el balanç de liquidació de la Fundació Teatre d’Artà, donant-se 
l’Ajuntament d’Artà per saldat i compensat de qualsevol deute que la Fundació tengui 
amb aquest. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Manifestar la voluntat d’establir llaços de relació i amistat permanent, declarant la 
voluntat d’agermanament entre els municipis d’Os de Balaguer i Artà, i impulsar la 
col·laboració recíproca, amb vista a un millor coneixement, enteniment, intercanvi 
d’experiències i cooperació mútues. 
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4.2. Aprovar el projecte d’agermanament entre els municipis d’Os de Balaguer i Artà. 
4.3. Constituir el Comitè d’Agermanament en representació del municipi d’Artà, 
nomenant president al batle del municipi, o persona en qui delegui, compost pels 
portaveus dels grups municipals del consistori, o persones en qui deleguin, i el cap de 
l’Àrea Socioeducativa, o persona en qui delegui, la funció principal dels quals és la de 
realitzar tots els actes necessaris perquè l’agermanament sigui efectiu, programant i 
coordinant totes les accions. 
4.4. Comunicar aquest acord plenari a l’Ajuntament d’Os de Balaguer, amb el qual es 
vol realitzar l’agermanament. 
 
5. Acordar, per unanimitat:  
5.1. Dedicar una partida del pressupost de 2019 a promocionar l’ús de la nostra llengua i 
la cultura entre el col·lectiu de persones nouvingudes, del qual també es pugui 
beneficiar tota la ciutadania.  
5.2. Realitzar campanyes de sensibilització amb l’ús de la llengua catalana per a 
conscienciar els nouvinguts i les nouvingudes dels avantatges d’aprendre i emprar les 
nostres llengua i cultura, i així facilitar la seva plena integració. 
 
8. Acordar, per unanimitat:  
8.1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2017, comprès pel compte general del 
propi Ajuntament. 
8.2. Remetre el compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que 
l’integra, a la fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com 
estableix l’article 212.3 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i en compliment dels mandats 
de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, i altra normativa concordant, al Ministeri d’Hisenda i Funció Pública. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària accidental, estenc aquesta acta. 
 

 La secretària accidental    Vist i plau 
El batle 

 
 
 


